
 
 

    
 

Vragen Sportnota  
 
 
Vragen Nota Sport en Bewegen SP fractie 
Vragen over de nota: 
 
Pag . 5: hs 2.1 - Wat zijn de (aanloop) tekorten op de jaarlijkse exploitatie? 
Antwoord:  Hiermee worden  de voorziene aanlooptekorten op de exploitatie van het Groenhovenbad  
bedoeld. 
 
pag. 15. hs 3.2 - Welke verenigingen hebben deze subsidie (gaat over de landelijke subsidieregeling 
'Sportimpuls') 
a) ontvangen 
b) niet ontvangen, wel aangevraagd 
c) niet aangevraagd 
Wat doet de gemeente/sport.gouda om het aantal verenigingen dat geen subsidie hebben ontvangen te 
verlagen? 
Antwoord: 

a. In Gouda hebben RCF Gouda, Langlaufvereniging Gouda  en GZV Watergras de landelijke 
Sportimpuls subsidie ontvangen 

b. De volgende sportorganisaties hebben de Sportimpuls aangevraagd, maar niet ontvangen: 
SASAfit, CVV de Jodan Boys, Velocitas, GC&FC Olympia VV ONA.  

c. Naast de bovengenoemde verenigingen en organisaties hebben de overige sportaanbieders in 
Gouda deze subsidie niet aangevraagd. 

Indien een sportorganisatie de landelijke Sportimpuls wil aanvragen, biedt Sport.Gouda ondersteuning 
bij het opstellen van de aanvraag.  
 
pag. 16 hs 3.2 - Hoe scoort Gouda momenteel? (gaat over Nederlandse Norm Gezond Bewegen) 
Antwoord:  
Jaarlijks wordt hierover gerapporteerd in de jaarrekening. De laatste cijfers die bekend zijn hierover zijn: 
Indicator:            Aantal inwoners dat minstens 30 minuten per dag beweegt 
Streefwaarde:  Hoger dan landelijk gemiddelde (65%)  
Resultaat:           Gerealiseerd: 66% (Onderzoek GGD HM2012) (geen nieuwe cijfers beschikbaar) 
 
Indicator:            Aantal kinderen dat 5 dagen per week 60 minuten per dag beweegt 
Streefwaarde:  Landelijk gemiddelde 12 t/m 17 jaar 26% en 4 t/m 12 jaar 23% 
Resultaat:            16% (Kerncijfers Jongerenpeiling 2013 11-18 jaar, GGD MH) 

 
pag. 17 hs 3.3 - Gouda scoort slechter dan landelijk gemiddelde op het gebied van percentage 
inwoners met overgewicht, en percentage actieve sporters. Kan de gemeente uitsluiten dat dit 
het gevolg is van bezuinigingen op schoolzwemmen en het verhogen van tarieven waardoor 
mogelijk de drempel om te sporten is verhoogd? 
Antwoord: 
De tarieven voor de sport worden ieder jaar met het landelijke CBS prijsindex cijfer verhoogd. De 
verhoging van de tarieven heeft geen relatie met het feit dat Gouda slechter scoort. In verhouding tot 
andere steden zijn de tarieven in Gouda namelijk niet hoger. Het schoolzwemmen is geen extra 
beweegmoment.  
 
pag 18. hs 3.3 - Er is geld tekort om het huidige voorzieningenaanbod te blijven financieren. 
Welke voorzieningen staan bij de gemeente op de nominatie om minder onderhoud te krijgen 
of later vervangen te worden? m.a.w. op welke voorzieningen denk de gemeente te kunnen 
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bezuinigen op onderhoud en vervanging? (gaat over Budget voor onderhoud en instandhouding) 
Antwoord: 
In 2017 wordt in beeld gebracht welke budgetten er noodzakelijk zijn voor het behoud van de 
sportvoorzieningen in Gouda op lange termijn. In de Uitwerking van het Actieprogramma staat dat het 
college voornemens is om (pag. 24): “een goed onderbouwde probleemanalyse rondom het domein 
onderhoud te laten uitvoeren en te waarborgen dat de uitkomsten hiervan beschikbaar zijn, in elk geval 
vóór aanvang van de volgende bestuursperiode 
 
pag 23. hs 4.3 - Welke verenigingen zullen worden geconfronteerd met het beëindigen van de 
kleedkamerregeling? (gaat over het stopzetten van de kleedkamerregeling) 
Antwoord: 
Het stopzetten van de kleedkamerregeling heeft geen gevolgen voor de sportverenigingen die er van 
gebruik hebben gemaakt. Het beëindigen van de regeling betekent dat er in de toekomst geen gebruik 
meer van kan worden gemaakt.  
 
pag 24. hs 4.3 - Hoe is dit tot uiting gekomen? Welke beperking is er gerealiseerd? (gaat over 
duurzaamheid en rol sport.gouda om verenigingen te assisteren duurzamer te worden) 
Antwoord: 
Het doel van Sport.Gouda is het beperken van het energieverbruik bij de sportaccommodaties in Gouda. 
Hiervoor worden allerlei maatregelen ingezet. Voorbeelden hiervan zijn het monitoren van de 
temperatuur in de accommodaties, zodat de verwarming niet onnodig aan staat, terwijl er geen 
gebruikers zijn van de accommodatie of het vervangen van installaties door energiezuinige installaties.  
 
pag. 25 hs 4.3 - Welke stappen zijn/worden ondernomen om andere verenigingen te overtuigen om 
energiescans uit te laten voeren? (gaat over duurzaamheid en falen van gemeente tav energiescans 
verkopen aan verenigingen) 
Antwoord: 
De gemeente heeft in samenwerking met Sport.Gouda alle sportverenigingen in Gouda uitgenodigd om 
aanwezig te zijn bij een informatieavond over duurzaamheid. Aan alle sportverenigingen in Gouda ( met 
een eigen accommodatie) is aangeboden om een energiescan uit te voeren. In totaal hebben hier tien 
sportverenigingen gebruik van gemaakt. Met de sportverenigingen die geen gebruik hebben gemaakt 
van de energiescans is contact opgenomen. 
 
Algemene vragen: 
- hoe staat het met het Sportimpulsfonds? Hoeveel is er al besteed van de 125.000 euro 
(eenmalig) in 2017? 
Antwoord: 
De regeling behorende bij het Sportimpulsfonds is 9 juni 2017 van kracht geworden. Alle 
sportverenigingen en sportorganisaties hebben de regeling via Sport.Gouda ontvangen. Bij de 
toezending  is de vraag gesteld of de verenigingen geïnteresseerd zijn in een informatieavond over de 
regeling. Deze staat gepland voor 20 juni a.s. 
 
- is er een effectmeting geweest van het sluiten van de 3 zwembaden? Wat was het effect van die  
sluiting? m.a.w. hoe effectief en efficiënt is het geweest om 3 zwembaden te sluiten en het nieuwe 
bad te openen? 
Antwoord: 
Er is geen effectmeting geweest na de sluiting van de drie zwembaden. Het beheren en exploiteren van 
één zwembad is efficiënter ten op zichte van drie zwembaden.  
De enquête naar het Groenhovenbad geeft aan dat 87% van de bezoekers tevreden is over de 
bereikbaarheid van het zwembad. 
 
-is er onderzoek gedaan naar de effecten van het sluiten van het Groenhovenbad tijdens de 
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kwalificaties voor de olympische spelen? 
Antwoord: 
Er is geen onderzoek gedaan naar de effecten van het sluiten van het Groenhovenbad tijdens het 
Olympisch kwalificatietoernooi. Alle gebruikers van het zwembad waren hierover op tijd geïnformeerd.  
Sport.Gouda heeft alle gebruikers (zwemleskinderen, doelgroepen en recreatieve zwemmers) een 
vrijkaart gegeven die tussen 1 mei en 31 augustus 2016 ingeleverd konden worden voor recreatief 
gebruik. Alle  ½ jaar- en jaarabonnementen zijn met 10 dagen verlengd en de abonnementhouders 
hebben ook een vrijkaart voor een introducé gekregen.  
 
-Is er het voornemen om opnieuw het zwembad te sluiten voor de normale gebruikers voor een  
topsport manifestatie? 
Antwoord: 
Op dit moment zijn er geen plannen om het zwembad voor een topsport evenement te sluiten.  
 
-Hoeveel kinderen in Gouda verlaten de basisschool zonder zwemdiploma A? 
Antwoord 
Bij de gemeente is niet bekend hoeveel kinderen de basisschool verlaten zonder diploma A. Het behalen 
van dit zwemdiploma is de verantwoordelijkheid van de ouders. 
 
 
Vragen Groen Links 
 
Algemeen 
 

1. Vanwege de prominente rol Sport.Gouda: welke gegevens mogen we aanvullend ontvangen 
mbt inzet Sport.Gouda (dienstverleningsovereenkomst, laatste jaarverslag)  
Antwoord: 
 Bij de weekzending van week 20 is het laatste jaarverslag van Sport.Gouda toegezonden. De 
verwachting is dat de verlenging van de dienstverleningsovereeenkomst met Sport.Gouda eind 
2017 door de raad kan worden behandeld. 
 

2. Reactie van de betrokken organisatie op beleidsvernieuwing (sportimpulsfonds) omdat alle 
reacties betrekking lijkt te hebben op vorig collegeperiode. Er is bijna een jaar extra 
bijgekomen met nieuwe inzichten, nieuw beleid (sportimpulsfonds).  Op welke wijze is 
hieraan aandacht besteed bij de betrokken partijen?  
Antwoord:  
De voorbereiding van de Nota Sport en Bewegen in Gouda 2022 kent een lange 
voorgeschiedenis.Op 6 juni 2016 heeft het (vorige) college de conceptnota Sport en Bewegen in 
Gouda 2020 vastgesteld en vrijgegeven voor inspraak vanaf 30 juni 2016. Tijdens de 
inspraakperiode is op 30 juni 2016 in samenwerking met de Goudse Adviesraad Sociaal Domein  
GASD een inspraakavond georganiseerd voor organisaties uit de sport en het sociaal domein.  De 
inspraakperiode eindigde op 31 augustus 2016. In die periode werd gewerkt aan de formatie van 
een nieuw college. 
Na de komst van het nieuwe college is de conceptnota aangepast op basis van de 
inspraakreacties en is een Nota van Beantwoording opgesteld.  
Ook is in beeld gebracht welke gevolgen het Actieprogramma Zakencoalitie Gouda 2016-2018 - 
en de financiële vertaling daarvan - heeft voor de conceptnota.  
De wijzigingen sluiten aan bij reacties die vanuit insprekers naar voren zijn gebracht, zodat een 
nieuwe inspraakronde niet nodig was.  
De betrokken partijen zijn in die periode via tussenberichten geïnformeerd over de voortgang. 
De inspraakversie van 6 juni 2016 bevat overigens de volgende passage: 
Impuls Sport en Welzijn 
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Om invulling te geven aan het sociale ontwikkelingsmodel en om de aansluiting te verbeteren 
tussen sport en bewegen en het sociaal domein heeft het College van Burgemeester en 
Wethouders, op basis van het actieprogramma, een Sportimpulsfonds opgericht. 

 

 
Specifiek uit de nota 
 

3. Pag 7 Wat doet specifiek een buurtsportcoach juist extra/meer en wat juist niet t.o.v. een 
reguliere combinatiefunctie. Graag ook met een specifiek vb uit de Goudse praktijk.  
Antwoord: 
Sinds 2009 neemt de gemeente Gouda deel aan Een buursportcoach wordt specifiek ingezet in 
de wijk door bijvoorbeeld sportactiviteiten aan te bieden voor kinderen (dit gebeurt ook in 
Gouda). Een buurtsportcoach is ook een combinatiefunctionaris. Kerntaken van de 
buurtsportcoach zijn onder andere: Het organiseren van sport- en beweegaanbod in de buurt of 
het maken van een verbinding tussen sport- en beweegaanbieders en andere sectoren zoals 
zorg, welzijn, jeugdzorg, kinderopvang en onderwijs.  
 

4. Tabel pag 7 geeft verder aan dat er 0% inzet in van de Goudse combinatiefunctie bij welzijn, 
zorg, bedrijfsleven (terwijl dit 1 alinea eerder wel werd gesuggereerd).  
Antwoord: 
In de eerste alinea op pagina 7 wordt aangegeven op welke manier de buurtsportcoaches 
ingezet zouden kunnen worden. In Gouda zijn de combinatiefunctionarissen actief binnen de 
sport- en de cultuursector. De (buurt)sportcoaches zijn in dienst van Sport.Gouda, zij werken in 
het onderwijs, in de wijken en bij sportverenigingen. 
 

5. Pag 7 De 650 kinderen die bereikt worden is per welke periode?  
Antwoord: Gemiddeld worden er 10 buurtsportactiviteiten per week georganiseerd waar zo’n 20 
kinderen aan deelnemen. De 650 kinderen die genoemd worden zijn het resultaat van 
gemiddelden per maand. 
 

6. Pag 8. Zijn er ook sportorganisaties die niet reageren op de vraag om deel te nemen aan 
Special Heroes? Welke zijn dat en hoe wordt hier mee om gegaan  
Antwoord: 
Sportverenigingen kunnen deelnemen aan het project Special Heroes om hiermee kinderen en 
jongeren uit het speciaal onderwijs te kunnen laten sporten binnen hun vereniging. Een 
vereniging is hiertoe niet verplicht.  
 

7. Pag 9 Wat houdt dat in "structurele sportparticipatie" en wat zijn de achterliggende absolute 
aantallen bij een stijging van 5%?  
Antwoord: 
Structurele sportparticipatie houdt in dat er met regelmaat gesport wordt.  
School 1  
Mei 2014:  65,2 % van de leerlingen zit op een sportvereniging 
November 2014: 69,8 % van de leerlingen zit op een sportvereniging 

 
School 2  
April 2014:  53,1 % van de leerlingen zit op een sportvereniging 
November 2014: 64,9 % van de leerlingen zit op een sportvereniging 

 
School 3 
Mei 2014:  48,8 % van de leerlingen zit op een sportvereniging 
November 2014: 49,7 % van de leerlingen zit op een sportvereniging 
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School 4  
Mei 2014:  40,3 % van de leerlingen zit op een sportvereniging 
November 2014: 44,8 % van de leerlingen zit op een sportvereniging 

 
School 5: 
Mei 2014:  45,0 % van de leerlingen zit op een sportvereniging 
November 2014: 59,5 % van de leerlingen zit op een sportvereniging 

 
 

8. Zijn er landelijke financiële middelen beschikbaar voor het JOGG programma? Mogen we het 
Plan van Aanpak van JOGG ontvangen?   
Antwoord: 
Er zijn geen specifieke landelijke middelen voor het JOGG programma. De gemeente Gouda zet  
middelen in vanuit het landelijke stimuleringsprogramma Gids  “Gezond in”.  
 

9. Pag 12 Sportparticipatie bullet 2: welke verenigingen in Gouda hebben het lastig op dit 
moment (of hebben dat zelf aangegeven)?  
Antwoord: 
Wij hebben daar inzicht in en dus ook geen concreet overzicht van. Soms bereiken ons signalen, 
maar we laten het aan de verenigingen zelf om hierover te communiceren.  
 

10. Pag 16 lokale kaders: Nederlandse norm gezond bewegen; welke gegevens zijn nu beschikbaar 
mbt de bewegingsactiviteiten Goudse inwoners? Wat zijn de referentiewaarden landelijk?  
Antwoord: 
Jaarlijks wordt hierover gerapporteerd in de jaarrekening. De laatste cijfers die bekend zijn 
hierover zijn: 
Indicator:            Aantal inwoners dat minstens 30 minuten per dag beweegt 
Streefwaarde:  Hoger dan landelijk gemiddelde (65%)  
Resultaat:           Gerealiseerd: 66% (Onderzoek GGD HM2012) (geen nieuwe cijfers beschikbaar) 

 
Indicator:            Aantal kinderen dat 5 dagen per week 60 minuten per dag beweegt 
Streefwaarde: Landelijk gemiddelde 12 t/m 17 jaar 26% en 4 t/m 12 jaar 23% 
Resultaat:            16% (Kerncijfers Jongerenpeiling 2013 11-18 jaar, GGD MH) 
 

11. Pag 18 budget voor onderhoud en instandhouding;  welke voorbeelden zijn er van 
achterstallig onderhoud door te krap budget?   
Antwoord: 
In 2017 wordt in beeld gebracht welke budgetten er noodzakelijk zijn voor het behoud van de 
sportvoorzieningen in Gouda op lange termijn. Dit zal ook duidelijkheid geven in hoeverre er 
sprake is van achterstallig onderhoud, danwel er onvoldoende middelen gereserveerd zijn voor 
vervangingsinvesteringen op de langere termijn. 
 

12. Pag 20 doelstelling; worden "voorwaarden en faciliteiten" gecreëerd ........ Wat zijn die of 
waar moeten we aan denken of staan deze elders vermeld?   
Antwoord:  
Deze doelstelling wordt verder uitgewerkt binnen de 4 speerpunten die ook op pagina 20 
vermeld staan.  
 

13. Pag 20 speerpunten; wat wordt verstaan onder "vitaal". Zijn er nu clubs die daar niet onder 
vallen (wie dan, en hoe wordt daar dan mee omgegaan?  
Antwoord: 
In paragraaf 4.4. ( pagina 25) wordt een uitgebreide toelichting gegeven op de vitale 
sportvereniging. De vereniging kiest zelf om een vitale sportvereniging te zijn. Dit wordt niet 
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opgelegd aan de verenigingen, maar de sportnota beoogd dit te stimuleren en te faciliteren om 
een leven lang sporten in Gouda te kunnen waarborgen.  
 

14. Pag 20 speerpunten: verdere verzakelijk Sport.Gouda. Wat is de oorzaak, aanleiding, 
noodzaak daartoe? Waarom is dit geen actiepunt?  
Antwoord: 
In paragraaf 4.5 is aangegeven wat de aanleiding is geweest om de verdere verzakelijking van 
Sport.Gouda vorm te geven. Op pagina 27 staan de verschillende actiepunten aangegeven die 
betrekking hebben op de verdere verzakelijking van Sport.Gouda. 
 

15. Pag 21 - 4.2 sport en bewegen in SD: is er al een begin gemaakt met monitoring van effecten 
sport en maatschappelijke doelen bij deelnemers cq sociale teams bijv. bij toename 
sportparticipatie door Special Heroes? Zo ja, wat zijn de uitkomsten?  
Antwoord: 
Wij vinden dit een terecht punt van aandacht en zullen dit opnemen in het actieprogramma. Op 
landelijk en lokaal niveau wordt (wetenschappelijk) werk gemaakt van onderzoek naar de 
maatschappelijke effecten van sport en bewegen. Op dit moment lopen activiteiten op het 
gebied van JOGG en Special Heroes, voor deze projecten worden cijfers bijgehouden. Andere 
activiteiten moeten nog starten. 
 

16. Pag 22 "Als op gemeentelijk niveau of op accommodatieniveau sprake is van over- of 
ondercapaciteit dan betekent dit dat gezocht moet worden naar het oplossen van dergelijke 
inefficiënties." Zoals nu geformuleerd wijst het erop dat dit nu niet aanwezig is. Klopt dat?   

 Zo nee, waar zijn deze inefficiënties aanwezig?    
 Zo ja, waarom moet er een beleidswijziging komen op dit vlak?  

Antwoord: 
In de nota wordt hiermee aangegeven dat indien een vereniging kampt met een tekort aan 
capaciteit dat dit niet automatisch betekent dat overgegaan kan worden tot uitbreiding van deze 
capaciteit door bijvoorbeeld het aanleggen van een nieuw veld. Eerst wordt dan in Gouda breed 
ingezet op het onderzoeken een mogelijke samenwerking. Dit is overigens geen beleidswijziging, 
maar een verduidelijking. 
 

17. Pag 26 wanneer samenwerking door sport.gouda verder gestimuleerd wordt de komende 
jaren, om welke reden valt deelname in de VGSO daar niet onder om gezamenlijke 
belangenbehartiging te stimuleren?  
Antwoord: 
De VGSO is een belangenbehartiger van de sportverenigingen en heeft derhalve geen directe 
relatie met Sport.Gouda.  De sportverenigingen bekrachtigen door hun lidmaatschap dat de 
VGSO de belangenbehartiger is van de sportverenigingen. Sport.Gouda echter is een sportbedrijf 
die de verenigingen kan ondersteunen bij het uitvoeren van het beleid van de verenigingen. 
Uiteraard wordt ambtelijk en bestuurlijk de samenwerking tussen verschillende partijen 
gestimuleerd. 
 

18. Pag 27. "Nog meer dan nu het geval is moet Sport • Gouda zich ontwikkelen tot 
maatschappelijk partner die , ...... , ook zorgdraagt voor een geïntegreerde rol van sport en 
bewegen in het sociaal domein en bijdraagt aan een gezond en vitaal 
sportverenigingsklimaat."   

 wat is de noodzaak voor de voorgestelde verandering?   
 Welke verdere consequenties heeft dit voor de gemeentelijke inzet omtrent beleid maken op 

de terreinen van sport en sociaal domein?   
Antwoord: 
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Met de decentralisaties in en de transformatie van het sociaal domein (met als doelen: inwoners naar 
vermogen laten participeren en zelfredzaam laten zijn) is het momentum aanwezig om volop in te zetten 
op de kracht van sport en bewegen. Wat gaan we doen: 

 Via Sport • Gouda worden de sportcoaches verbonden met de sociale teams (ontwikkelen van 
‘sportinclusief’ denken). Hierbij is ook de samenwerking met de wijkteams van groot belang.  

 In de sociale teams en met inachtneming van gebiedsanalyses en buurtscans worden 
aandachtsgroepen geïnventariseerd en geanalyseerd en worden vraaggerichte, innovatieve 
sport- en beweegarrangementen aangeboden (inspelend en gebruik makend van landelijke 
projecten). 

 Bij de uitvoering worden zoveel mogelijk verenigingen betrokken, ondersteund door de 
medewerkers van Sport • Gouda en het VIP. 

 In eerste instantie worden de huidige sportstimuleringsbudgetten en het Sportimpulsfonds 
ingezet. Als op basis van evaluatie en monitoring blijkt dat de inzet van sport en bewegen 
succesvol is, wordt onderzocht of vanuit het sociaal domein budget beschikbaar kan worden 
gesteld voor intensivering van de inzet (vliegwieleffect). 

 
Een tweede ‘kanteling’ die in de nota Sport en Bewegen in Gouda 2022 wordt ingezet heeft betrekking 
op de rolverdeling tussen gemeente en Sport • Gouda. Deze kanteling (ook te omschrijven als een 
verdere verzelfstandiging van Sport • Gouda) kan als volgt worden gekenschetst: 

 Sport • Gouda ontwikkelt zich van een professionele organisatie die niet alleen verantwoordelijk 
is voor het op effectieve en efficiënte wijze beheren en exploiteren van sportvoorzieningen tot 
een maatschappelijk partner en netwerkorganisatie die (nog meer dan nu) zorgdraagt voor een 
geïntegreerde rol van sport en bewegen in het sociaal domein of: primair verantwoordelijk is 
voor  de geïntegreerde rol etc.  zie opmerking onderaan  (kanteling!) en bijdraagt aan een 
gezond en vitaal verenigingsklimaat 

 In de verhoudingen tussen de gemeente en Sport • Gouda gaat dit gepaard met verdere 
verzakelijking op het gebied van financiële en budgettaire afspraken, good governance en een 
prestatiegerichte dienstverleningsovereenkomst 

 
Er zijn geen consequenties voor het maken van het beleid op Sport en het Sociaal Domein. Het 
maken van het strategische beleid blijft bij de gemeente, het operationele beleid ligt bij 
Sport.Gouda. 

 
PVDA 
 

1. Wat zijn concreet de gevolgen van de beëindiging van de kleedkamerregeling? Worden 
bestaande kleedkamers die eigendom zijn van de gemeente verkocht aan de verenigingen? 
Worden ze (op termijn) afgebroken? Wat gebeurt er als de onderhoudskosten hoger worden 
dan de huuropbrengsten? 
Antwoord: 
Er zijn geen gevolgen van de beëindiging van de kleedkamerregeling. De met behulp van de 
regeling gebouwde kleedkamers blijven eigendom van de gemeente. Het onderhoud zit in het 
reguliere onderhoudsprogramma van Sport.Gouda.  
 

2. Over het algemeen zijn de doelstellingen en ambities in de nota weinig concreet (zie ook het 
eerste advies van de GASD). In dit kader (ambitie): Binnen welke termijn zullen de 
sportvoorzieningen bereikbaar en toegankelijk zijn voor mensen met een beperking? 
Antwoord: 
De sportnota is een beleidskader en in die zin geen concreet uitveringsprogramma. 
De gemeentelijke sportvoorzieningen zijn toegankelijk voor mensen met een beperking. 
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3. Wilt u onderzoeken of de accommodaties bij verenigingen die daarvan om welke reden dan 
ook op zondagen geen gebruik willen maken, dan ter beschikking gesteld kunnen worden van 
andere verenigingen. Dit kunnen ook verenigingen zijn die een andere sport beoefenen indien 
dit niet schadelijk is voor de accommodatie. Ik weet dat de VGSO er in vraag 7 in andere zin 
iets over heeft gemeld, maar wellicht is hier creatief toch iets mogelijk. 
Antwoord: 
Op dit moment bestaat de mogelijkheid al om in overleg met de huidige huurder van de 
sportvelden te bezien of de accommodatie beschikbaar kan zijn voor andere gebruikers. In 
Gouda kennen we ook voorbeelden waar dit al wordt toegepast. Vanuit de sportnota wordt het 
multifunctioneel gebruik van sportaccommodaties gestimuleerd. 
 

4. De gehele nota lijkt onlosmakelijk gekoppeld aan Sport.Gouda. Is er ruimte voor andere 
organisaties zoals bijvoorbeeld Go!uda Sport om hierin een rol te spelen? 
Antwoord: 
 Het sportbedrijf Sport.Gouda is onder andere opgericht om de operationele uitvoering van het 
beleid van de gemeente Gouda vorm te geven. Samenwerking met andere partijen in de stad is 
hierbij een essentieel onderdeel. Gou!da Sport kan hier een rol in hebben. 
 

5. Een DVO met Sport.Gouda zal aan de raad apart ter besluitvorming worden voorgelegd. Zijn 
er alternatieve aanbieders overwogen? 
Antwoord: 
Het college heeft in juni 2016 de intentie uitgesproken de dienstverleningsovereeenkomst met 
Sport.Gouda te verlengen. Er zijn geen andere aanbieders overwogen, evenmin hebben zich 
andere aanbieders aangemeld. 
 

6. Het budget voor de DVO Sport.Gouda is € 4.758.000. Bestaat er geen verplichting tot 
openbaar aanbesteden? 
Antwoord: 
Nee, er is hier sprake van inbesteding1. Dit kan gelet op de verhouding tussen de gemeente en 
Sport.Gouda. Bijvoorbeeld doordat Sport.Gouda meer dan 80% van zijn activiteiten uitvoert in 
opdracht van de gemeente. Bij de voorgenomen verlening van de DVO zal hier ook weer van 
worden uitgegaan.  

  
Technische vragen Sportnota CDA fractie  
 
1. Hoe faciliteert de gemeente de verenigingen bij het uitwerken van plannen / ideeën rondom o.a. 

sportimpuls 
Antwoord: 
Op 23 mei 2017heeft het College de regeling Sportimpuls Gouda 2017 vastgesteld. Sport.Gouda heeft 
op 2 juni aan alle verenigingen in Gouda de nieuwe regeling gestuurd. Voor alle verenigingen wordt 
op dinsdag 20 juni a.s. een bijeenkomst in het Groenhovenbad georganiseerd. Voorafgaand aan de 
vaststelling van de regeling is in verschillende overleggen met de sportverengingen het 
sportimpulsfonds onder de aandacht gebracht. 

 
2. Op welke manier wordt de expertise van 'sport in de buurt' in relatie tot sociaal domein benut? 

Hoe worden verenigingen die een 'open club' willen zijn ondersteund vanuit de gemeente? 
Antwoord: 

                                                      
1 Bij een inbesteding gaat het om het besluit van de overheid om een opdracht te vergeven aan een overheidsgedomineerde organisatie of 
onderneming. De aanbestedingsplicht geldt dan niet. 
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De afgelopen jaren is in Gouda ingezet op het koppelen van de sport met de verschillende wijken. 
Hiervoor nam Sport.Gouda deel aan de verschillende overleggen van de wijkteams. De ervaring 
hiervan wordt meegenomen om de relatie met het sociaal domein te verstevigen. 
Als sportverenigingen een ‘open club’ willen zijn, worden ze hierbij ondersteund door Sport.Gouda.  
 

3. Hoe wordt ervoor gezorgd dat de externe financiële middelen / fondsen maximaal voor Gouda 
worden benut? Op welke fondsen wordt daarbij ingezet? Hoe faciliteert de gemeente de 
verenigingen hierbij? 
Antwoord: In de sportnota is aangegeven dat Sport.Gouda als Kennis en Competentie centrum zich 
verder zal gaan ontwikkelen. Eén van de taken is het bijhouden van een actueel overzicht van fondsen 
en externe financiële middelen. Zij kunnen de verenigingen ondersteunen bij het indienen van 
aanvragen bij deze fondsen. 

 
4. Welk transitiepad heeft de gemeente ten aanzien van het vervangen van rubberkorrels (kunstgras) 

velden? Welke mogelijkheden zijn er dit te versnellen? 
Antwoord: 
Uit verschillende onderzoeken (RIVM, 2016 en het Europese ECHA-rapport, 2017) blijkt dat het 
sporten en/of voetballen op rubbergranulaat geen gevaar voor de gezondheid oplevert. De gemeente 
Gouda volgt deze conclusies van de gezondheidsdiensten. We zien dat er nog steeds discussie is over 
de mate waarin een wijziging van de normen aan de orde is, al dan niet beinvloedt door Euroopees 
beleid  en/of regelingen. Uiteraard blijven we alle ontwikkelingen op de voet volgen. Recentelijk is 
aan alle voetbalverenigingen in Gouda een brief gestuurd. Wij delen de zorg van de inwoners, want 
het moet uiteraard veilig en verantwoord blijven om te kunnen sporten. Op dit moment is er echter  
geen aanleiding om het rubbergranulaat te vervangen.  
 

5. Welke voorbeelden / kansen zijn er om sport en economie (ondernemerschap) met elkaar te 
verbinden? 
Antwoord: 
In de sportnota worden sportverenigingen aangemoedigd om meer maatschappelijk te gaan 
ondernemen. Maatschappelijke verantwoord ondernemen bestaat uit vier domeinen: gezondheid & 
veiligheid, milieu, sportparticipatie, filantropie. Hierbij kun je denken aan blessurepreventie, gezonde 
kantines, veilige sportomgeving, anti-pestprogramma’s, afvalscheiding, duurzame verlichting, de 
mogelijkheid voor mensen met geestelijke/verstandelijke beperking om te sporten bij de vereniging, 
vrijwilligersprogramma’s voor werklozen, donaties aan goede doelen en het gratis aanbieden van 
trainingen of andere diensten van de vereniging. 
 

6. Welke concrete uitwerking wordt er gegeven aan het ontwikkelen van het sportstimuleringsfonds? 
Op welke wijze wordt het fonds vanaf 2018 gefinancierd?  
Antwoord: 
Voor het Sportstimuleringsfonds is een nieuwe regeling ontwikkeld: Sportimpuls Gouda 2017. Voor 
het fonds is in 2018 geen budget. 

 
7. Zijn er voldoende middelen beschikbaar om uitvoering te geven aan de doelstellingen uit de 

Sportnota?  
Antwoord: 
De uitvoering van het beleid is in principe binnen de beschikbare budgetten mogelijk. In 2017 wordt in 
beeld gebracht welke budgetten er noodzakelijk zijn voor het behoud van de sportvoorzieningen in 
Gouda op lange termijn. Ook kan naar aanleiding van de uitvoering van het uitvoeringsprogramma 
wellicht nog aanleiding zijn voor een toetsing van de budgetten. 

 
8. Wat wordt er concreet gedaan aan het optimaliseren van de sportfaciliteiten / gymlokalen voor 

scholen? Welke investeringen worden in dat kader beschikbaar gesteld?  
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Antwoord: 
Gymlokalen voor het onderwijs zijn een onderdeel van het Integraal Huisvestingsplan Onderwijs. Bij 
het opstellen van dit plan zullen de mogelijke investeringen en optimalisatie worden meegenomen. 

 
Vragen VVD betreffende sportnota 
 

1. De VVD leest dat uit landelijke cijfers blijkt dat 60% van de bezoekers (52% van de ouders) vindt 
dat er een gezonder aanbod moet komen in sportkantines. Betekent dit dat jongeren/kinderen 
meer behoefte hebben aan gezonde producten dan de kinderen? 

Antwoord: 
Landelijk is onderzocht dat 60% van de bezoekers aan een sportkantine vindt dat het aanbod in 
de kantine gezonder kan. 52% van deze bezoekers zijn de ouders van de sportende kinderen en 
jongeren. Vanuit het JOGG programma in Gouda wordt sterk ingezet op het realiseren van de 
gezonde sportkantine. 
 

2. Bij een “Ja” op vraag 1. Is er een mogelijkheid om sportverenigingen/kantines te stimuleren 
gezondere producten te verkopen? 

Antwoord: 
Met verschillende sportverenigingen is Sport.Gouda in gesprek om ook de gezonde keuze binnen 
de sportkantines te stimuleren. Het is ook een speerpunt binnen het JOGG-programma (jongeren 
op gezond gewicht). In het najaar wordt hiervoor een speciale bijeenkomst voor 
sportverenigingen georganiseerd om de gezonde keuze binnen de sportkantines meer onder de 
aandacht te brengen. Wij zullen ervoor zorgen dat de gemeenteraad hiervoor ook een 
uitnodiging krijgt. 
 

3. Vervalt de extra regeling voor kinderen tot en met 17 jaar om een gratis een sport te beoefenen 
in de regio Midden-Holland als de stadspas komt? 

Antwoord: 
De extra regeling blijft bestaan. 
 

4. Wanneer verwachten we de uitkomsten van het onderzoek naar de omvang van de financiële 
opgave in relatie tot de beschikbare onderhoudsbudgetten. 

Antwoord: 
In de Uitwerking van het Actieprogramma staat dat het college voornemens is om (pag. 24): 
“een goed onderbouwde probleemanalyse rondom het domein onderhoud te laten uitvoeren en 
te waarborgen dat de uitkomsten hiervan beschikbaar zijn, in elk geval vóór aanvang van de 
volgende bestuursperiode”.  
 

5. Als bij het sportimpulsfonds wordt gesproken over de nadruk ligt op het verbinden en 
samenwerken, betekent dit dan ook dat bijvoorbeeld individuele sporten, zoals vechtsporten, 
worden uitgesloten? 

Antwoord: 
Nee, er worden geen sporten uitgesloten voor het aanvragen van een bijdrage uit het 
Sportimpuls fonds. Het verbinden en samenwerken heeft betrekking het sporten en bewegen in 
het Sociaal Domein. 
 

6. U geeft aan dat In relatie hiermee is op 1 januari 2017 artikel 2a van de Wet gelijke behandeling 
op grond van handicap of chronische ziekte in werking is getreden. Welke concrete maatregelen 
zijn er op dit valk genomen. 

Antwoord:  
Wij vinden dit een punt van aandacht en zullen dit opnemen in het Uitvoeringsprogramma. De 
gemeentelijke sportaccommodaties zijn toegankelijk voor mensen met een beperking. Zoals in de 
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nota is aangegeven zal in overleg met de verenigingen met een eigen sportaccommodatie 
worden bezien welke maatregelen door de vereniging genomen kunnen worden om de 
toegankelijkheid te verbeteren.  

  
D66 

1. Ten aanzien van de doelstellingen en speerpunten: waarom zijn er geen concrete SMART)doelen 
opgenomen in de nota?  

Antwoord: Deze nota is geschreven op de hoofdlijnen in het beleid, de gemeente geeft de richting 
aan. Er is bewust gekozen voor deze insteek om de veld zoveel mogelijk ruimte te geven om de 
strategische richting waar de gemeente voor heeft gekozen uit te werken in operationeel beleid. In 
het uitvoeringsprogramma staan de concrete acties benoemd. We geven aan wat we gaan en doen 
en wanneer, het is aan het werkveld om uit te zoeken hoe en met wie. 

2. Kunt u ons een overzicht verschaffen van de leningen (geleend bedrag / rentelasten / 
aflossingslasten/looptijd/resterende looptijd) die aan de basis ligt van de kapitaallasten van 
2.863.00 Euro (afgerond bedrag). Ik wil dit niet gerelateerd te zien aan de voorziening die ermee 
gefinancierd is.  

Antwoord: De lopende kapitaallasten worden niet beïnvloed door de nota “Sport en bewegen in 
Gouda 2022”.  

In het verleden is er geïnvesteerd in: 

 Sporthallen de Mammoet en Zebra; 

 Gymzalen Groen van Prinsterersingel en Gerard Leeustraat; 

 Sportcomplex Donk; 

 Renovatie sportvelden (kunstgras ed.); 

 Aanpassing kleedaccommodaties; 

 Zwembad Groenhovenpark. 
De in de Sportnota gepresenteerde taartdiagram is gebaseerd op de jaarschijf 2017 uit de 
Programmabegroting 2016-2019. 
Vanwege een aanpassing van de rente van 4% naar 3% heeft er inmiddels een actualisatie van de 
kapitaallasten plaatsgevonden. 

3. Hebben de sociale teams en bijvoorbeeld de Brede School meegedacht over de nota? 

Antwoord: De Brede School en Kwadraad zijn vertegenwoordigd in het platform Bewegen en 
Sportstimulering. De sportnota is in verschillende fasen in het platform behandeld. 

4. Zijn er voor de gemeente Gouda inhoudelijke voordelen te benoemen, doordat we de bevoegdheid 
tot het vaststellen van tarieven en kredieten overdragen aan Sport.Gouda? 

Antwoord: Eén van de uitgangspunten van de nota is de verzakelijking van het sportbedrijf. Op dit 
moment is Sport.Gouda bevoegd om een aantal tarieven vast te stellen. Ook alle reguliere 
onderhoudsbudgetten zijn reeds ondergebracht bij Sport.Gouda. Om Sport.Gouda als bedrijf te laten 
functioneren is het noodzakelijk om tenslotte ook de bevoegdheid voor de verenigingstarieven en de 
kredieten over te dragen aan het Sportbedrijf. Inhoudelijk voordeel is dat hierdoor een transparante 
rolverdeling ontstaat tussen de gemeente en Sport.Gouda met bijbehorende verantwoordelijkheden en 
bevoegdheden.  

5. Wordt bij het stimuleren van multifunctionaliteit en -gebruik ook gekeken naar sporthallen van 
scholen? 
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Antwoord: De sportaccommodaties van het voortgezet onderwijs zijn eigendom van de scholen. Bij het 
multifunctioneel gebruik van de sportaccommodaties in Gouda wordt in overleg met het voortgezet 
onderwijs bezien welke mogelijkheden hiervoor zijn. 

6.Kunt u uitleggen hoe deze nota het ondernemerschap van sportverenigingen stimuleert?  

Antwoord: In de sportnota worden sportverenigingen aangemoedigd om meer maatschappelijk te gaan 
ondernemen. Maatschappelijke verantwoord ondernemen bestaat uit vier domeinen: gezondheid & 
veiligheid, milieu, sportparticipatie, filantropie. Hierbij kun je denken aan blessurepreventie, gezonde 
kantines, veilige sportomgeving, anti-pestprogramma’s, afvalscheiding, duurzame verlichting, de 
mogelijkheid voor mensen met geestelijke/verstandelijke beperking om te sporten bij de vereniging, 
vrijwilligersprogramma’s voor werklozen, donaties aan goede doelen en het gratis aanbieden van 
trainingen of andere diensten van de vereniging. 

7.Wordt in het kader van sociale veiligheid ook aandacht besteed aan discriminatie, polarisatie en 
radicalisering? En zo ja hoe dan? 

Antwoord: Het bieden van een sociaal veilige omgeving om te kunnen sporten, betekent dat er niet 
gediscrimineerd wordt, want het is een sportinclusieve omgeving. 

8. Waar kunnen we de richtlijnen die worden genoemd van het NOC/NSF vinden? 

Antwoord: NOC*NSF heeft in samenwerking met de sportbonden verschillende richtlijnen opgesteld. 
Deze zijn te vinden op de website van NOC*NSF. 

9.Hebt u een profiel van de "combinatiefunctionaris" of kunt u uitleg geven over wat die functionaris 
beoogt gaat doen? 

Antwoord: Sinds 2009 maakt de gemeente Gouda gebruik van de regeling Brede Impuls 
combinatiefuncties. De combinatiefunctionaris Sport, ofwel de (buurt)sportcoach is een functionaris van 
Sport.Gouda die zich op het vlak van sport en bewegen inzet in de wijk, bij de sportvereniging en in het 
onderwijs.  

10. Eén van de meest gehoorde opmerking vanuit sportverenigingen tijdens de bespreken van een 
voorloper van dit beleid, was dat de sportverenigingen niet overvraagt zouden moeten worden. De 
concentratie van locaties en de extra inspanningen die in samenwerking met het sociaal domein 
worden verwacht, vragen die niet teveel van de verenigingen? 

Antwoord: Zoals in de nota wordt aangegeven, worden sportverenigingen niet verplicht om extra 
activiteiten te organiseren in het Sociaal Domein. Verenigingen kunnen zelf deze keuze maken. 
Verenigingen die zich hiervoor willen inzetten en daarbij een steuntje in de rug nodig hebben, kunnen 
ondersteuning vragen bij Sport.Gouda. 

11. De sportnota is tegenstrijdig is dat zij aan de éne kant stelt dat het kwaliteitsniveau van 
voorzieningen op orde is en aan de andere kant stelt dat er een probleem is met het onderhoud. Hoe 
moet ik dat duiden? 

Antwoord: Met investeringen in diverse sportvoorzieningen (zowel renovaties als nieuwbouw) is de 
afgelopen jaren bereikt dat het kwaliteitsniveau van de voorzieningen op peil is gehouden en waar 
mogelijk verbeterd. In 2017 wordt in beeld gebracht welke budgetten er noodzakelijk zijn voor het 
behoud van de sportvoorzieningen in Gouda op de langere termijn. 



  pagina 13 
 

12. Komt de inventarisatie van het in de vorige vraag genoemde achterstallig onderhoud naar de raad, 
voordat u een nieuwe DVO met Sport.Gouda afsluit? 

Antwoord: In 2017 wordt in beeld gebracht welke budgetten er noodzakelijk zijn voor het behoud van de 
sportvoorzieningen in Gouda op lange termijn. Dit zal ook duidelijkheid geven in hoeverre er sprake is 
van achterstallig onderhoud. 
In de Uitwerking van het Actieprogramma staat dat het college voornemens is om (pag. 24): 
“een goed onderbouwde probleemanalyse rondom het domein onderhoud te laten uitvoeren en te 
waarborgen dat de uitkomsten hiervan beschikbaar zijn, in elk geval vóór aanvang van de volgende 
bestuursperiode”.  
Dit betekent dat de verlenging van de DVO  aan de raad zal worden voorgelegd voordat de resultaten 
van de probleemanalyse onderhoud beschikbaar zijn. 

13. In 2022 bestaat Gouda 750 jaar. In de nota is niets terug te vinden over extra inspanningen om ook 
sport gerelateerd bij te dragen aan dit festijn. Is het niet de bedoeling dat Gouwenaars ook sportief 
kunnen vieren dat Gouda 750 jaar bestaat. 

Antwoord: Hoe het programma eruit zal zien voor het 750-jarig bestaan van Gouda is nog niet duidelijk. 
De inzet vanuit de sport en bewegen is om daar natuurlijk een bijdrage aan te leveren.  

14. Op pag. 10 staat iets over het Kinderfonds. Ik begrijp niet helemaal wat daar staat, maar ik vind 
het opmerkelijk om in de Sportnota zaken te lezen die ik in het Armoedebeleid niet heb 
teruggevonden. Wat is hierin nu leidend, het armoedebeleid dat inspanningen van de gemeente 
beperkt tot de 120% doelgroep of het Sportbeleid waarin armoedegelden worden besteed aan 
mensen die niet tot de doelgroep behoren? 

Antwoord:. Deze tekst is overgenomen uit de kadernota beleid Armoede en Schulden 2017 -2020,  Pagina 
26 paragraaf 5.8 

15. pag 23 Eigendom: kunt u een overzicht verschaffen waarin per sportlokaal/veld/complex staat 
aangegeven: 

* Eigenaar grond / Eigenaar opstal / Huurder Opstal / Wie Betaald OZBeigenaar / Wie betaald OZB 
gebruikersdeel? 
Antwoord: In zijn algemeenheid geldt dat de gemeente eigenaar is van de sportvelden, sporthallen, 
sportzalen, gymzalen en zwembad. Sport.Gouda huurt al deze accommodaties van de gemeente. De 
verenigingen zijn eigenaar van de kantines en kleedkamers. Deze situaties kent vele variaties.  Zo is de 
gemeente eigenaar van een aantal kleedkamergebouwen. In deze situatie betaalt de gemeente het OZB 
eigenarendeel en de vereniging het OZB gebruikersdeel. 

 


